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Najbliższe lata będa okresem
dalszej poprawy sytuacji ludzi
pracy, realizowania programu
świadczeń społecznych i socjal-
nych. Intensywnie rozwinie się
budownictwo mieszkaniowe. Kon
tynuowany będzie proces rozbu-
dowy i unowocześniania sił wy-
twórczych. Nastąpi dalsze in-
tensywne podnoszenie poziomu
wiedzy, kwalifikacji i umiejętno-
ści ludzi:

Jedym z ogniw łańcucha dzia
łań zmierzających w kierunku
realizacji programu socjalistycz-
nego rozwoju Polski jest rów-
nież dalsza budowa naszego
zakładu.

Od załogi i dla załogi. Tak
określić można zamierzenia, któ
re sobie wytyczamy. Mamy o-
pracowany program określający
zadania dla kierowniciwa, służb
zwiazkowych i organizacji spo-
łecznych. Zadania obejmujące
poprawę sytuacji zdrowotnej za-
łogi, bezpieczeństwa i higieny
pracy, stanu bazy socjalno-byto
wej.

Program nakreśslony przez
partię na zbliżająca się pięcio-
latkę jest ambitny i trudny. Za-
dania, które stoją przed załogą
KZWP wymagają wiele wysiłku
i zaangażowania,.ale sq. real-
ne, .a .co. bardzo istotne*służą
nam samym. " (kg)

z

czynie społecznym it produkcyjnym
myślnie przebiega realizacja zobowiązań podjętych przez
WN ów KZWP. Załoga Wydziału P-1/wykanała już do-kowo 1360 tón pudeł wartości ponad 36 mia złotych. Z do-
czasowego tempa produkcji dodatkowej wynika, że zobo-
ania zostaną całkowiciearo

u

ść czynów społecznych
s) | Przez załogę (w przeważającej mierze przez młodzież
„. Ynosi ponad>1 mln 335 tys.
ania podjęte z okazji zbliżającego się VII Zjazdu PZPR
realizacją przebiega bardzo sprawnie. Dotychczas wyka-

zrealizowane da końca roku.
na rzecz zakładu zadeklaro-

złotych. Sa to na ogół -o-

” Prace wartości 455,2 tys. zł: Pracownicy KZWP poświę-wiele godzin na porzadkowanie terenu zakładu i jego cto-
mia, k: . : z . z*onserwację niektórych maszyn i urządzeń, na doko-e drobnych przeróbek i usuwanie usterek budowlanych.

l

1917 roku
zwycięska

bolszewickas ka"m Lenina
["q rolę,
FIX

Poprzedziły
"ez partie

zna,
b: gdyż q

walki

sy,

Rząd
kwiat, . /Mczasowy,

dp hd 1917 r. Lenin wy-
|

złałceą: zmierzające do
ino rewolucji
fsznq

9)KVi5
iOwego

łą 4 olszewików. Unie-
dzon

9% polityka represji
wa, Przez  burżuazję.
riatu ię

na  przywódcach
Nocy znych aresztowań.
cyjne na 7 listopada
Kia wc obsadziły
„Aurgnielsze urzędy. Wy-

sia: UZÓCŹ
* od tę

+5 i bolem,
sj p. Wielkiej

D Rewolucji :
. stanij

/m

wybuchła
rewolucja

Kierowana przez
pod przy-

odegrała
Rewolucję Październi-

wywo-
burżuażyjno-

Doszło do dwu-
ad „działały jedmocześ

9botnicze i burżua-

bur-
SĄ

demokratycznej w so
— dopuszczając szan

rze przejęcia wła-

Sal dał sygnał do
iał okrętowych

90 czasu histo-
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"s Rad Robotniczo-
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rocznice Wielkiej Rewolucji
wadziło zasadnicze zmiany w
życiu wielkiego narodu Kraju
Rad. Pod osiągnięcia jakimi
dziś szczyci się Związek Radziec-
ki, podwaliny kładły Rady wy-
dając pierwsze dekrety „O po-
koju" i „O ziemi”. Pokojowa
polityka zapoczątkowana przez
ZSRR przed 53 laty jest do dziś
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© Trwają przygotowania do zimy € Realizacja wniosków
przebiega sprawnie © Co robią wydziałowi inspektorzy ?''

Jesienny przeglad sianowisk
Dwa razy w ciągu roku — na wiosnę i jesienią prowadzo-

ne sq przeglądy stanowisk roboczych. Mają na celu kon-
trolę stanu warsztatu pod względem bezpieczeństwa i higie-
ny pracy, zagrożenia pożarowego itp,

Tegoroczny wiosenny przegląd
dokonany przez zespół działają-
cy pod kierunkiem, zakładowego
społecznego inspektora pracy
Józefa Marczyka, przyniósł aż 65
wniosków dotyczących nieprawid-
łowości stwierdzonych w proce-

„sie produkcji. .70_proc.. z, nich
zostało już usuniętych. Pozosta-
łe realizowane będą do koń-

-ca "roku:*Pokontrolny harmono-
gram robót. uzupełniony 'jest' o

"kolejne wnioski, pochodzące tym
razem z przeglądu jesiennego,
który przeprowadzony został. w
październiku.

Jozef Marczyk, który i tym "a-
zem przewodniczył komisji p>d-
kreśla, :że zespół reprezentowa-
ny przez przedsiawicieli. sa:no-
rzadu robotniczego, Dzicłu Bi4P,
Giównego Encigetyka i Mecha-
nika, szczególnie wiele uwagi
poswięcił sprawie zubezpiecze-
nia przedsiębiorstwa na okres
zimowy. Kontrolowany był sys-
tem ogrzewania, szczelność o-
tworów okiennych i drzwi, spraw
dzono realizację zgłoszonych u-
przednio propozycji i wnios-
ków.

Nasuwa się tu od razu zna-
mienna uwaga. W Wydziale

pn CET

Opakowań Jednostkowych, któ-
ry w cząsie wiosennego prze-
glądu* wypadł najgorzej, 'sytua-
cja znacznie się poprawiła. Jesz
cze kilka miesięcy temu obser-
wowaliśmy kdtaostrofalną
cję w tamtejszym magazynie
surowców — podkreśla Józef
Marczyk: Stosy materiału w koż-
dej chwili groziły zawaleniem
się. Dochodziło do wypadków.

Teraz stan ten znacznie six
poprawił, choć przecież nie jest
jeszcze idealny. Dlatego. w o-
pinii zespołu dokonującego prze
glądu Wydział P-2 podobnie jak
pozostałe wypadł stosunkowo
dobrze. Nieco'więcej uchybień
niż poprzednio stwierdzono tyl-
ko w Wydziale  Tektury  Falistej
i Opakowań, co jest wynikiem
prowadzenia prac modernizacyj-
nych, a więc sytuacji odbiega-
jacej od normy.

Ten sam wydział jako jedy-
ny w całym zakładzie odczu-
wać będzie niestety skutki nie-
dogrzania. Błąd projektowy sie-
ci grzewczej zadecydował bo-
wiem o przeróbce dckumenta-
cji. Prace przy poprawieniu in-
stalacji centralnego ogrzewania

w Wydziale P-1 rozpoczną się
copiero w przyszłym roku. Chłód
odczuwany jest szczególnie w
magazynach i lll hali. Dlatego

wszystkie zainteresowane służby
muszą dołożyć starań, by w
trybie awaryjnym umożliwić pra-
cę tamtejszej załodze w warun”
kach zbliżonych do normy.

W wyniku ostatniego przeglaą-
du nasuwa się kilka ogólnych
wniosków, Z ogrzewaniem po-
mieszczeń fabrycznych nie: po-
winno być zimą poważniejszych
kłopotów, jeśli nie brać pod u-
wagę drobnych, usuwanych już

z powodzeniem kontynuowana. usterek _w sieci „c.o.”' magazy.

W trakcie inauguracyjnego, dawno zadbały o tę formę KZWP. Czytamy w niej
zebrania Zakładowego Koła propagandy własnych wyro- min. że należy podać nazwi.PTTK padła propozycja zor-
ganizowania grupy przewod-
ników. Pisał o tym „Głos Pa-
piernika”. Upłynęło już du-
żo czasu i nikt inny nie za-
brał głosu na ten temat.
Czyżby nie byli nam potrzeb-
ni przewodnicy?

Pracujemy w nowoczesnym,
atrakcyjnym przedsiębior -
stwie. Na terenie Kielecezyz-
ny nie ma zakładu o podob-
nym profilu produkcji. Nie-
stety. modna ostatnio akcja
„Dni otwartych drzwi”, pod-
czas której zwykły śmierte!-
nik może zwiedzić fabrykę,
nie dotarła do nas. Tymcza-
sem inna zakłady miasta już

bów: Po terenie zamkniętym

Przydaliby się

przewodnicy

oprowadzają grupy wyciecz-
kowe specjalni przewodnicy.

Odwiedzają nasz zakład róż
ni ludzie. Instrukcja prze-
pustkowa określa zasady, na
jakich można wejść do

sko oprowadzającego. Dowie-
działem się, jak inne zakła.
dy poradziły sobie z tym
problemem.

W Chemarze i w FSS dzia-
łają w zakładowych kołach
PTTK grupy przewodników.
Przeszkolono :ich na. zorgani-
zowanym wspólnie z PTTK
kursie. W Zarządzie Oddzia.
łu PTTK poinformowano
mnie, że będzie organizowany
dodatkowy kurs dla przewod-
ników zakładowych FSS i

Chemaru. Może warto i u nas

sytua-'

spróbować?

roboczych
u technicznego. Oczywiście

sprawę Wydziału Tektury Falis-
tej i' Opakowań należy. trakta-
wać odrębnie Sporo okien j
świetlików wymaga szybkiego o-
szklenia. Należy również zabez-
pieczyć dodatkowymi kurtynami
lub osłonami otwory wejściowe
i uszczelnić niektóre okna oraz
wywietrzniki.

Zespół d.s. przegladu -stano-
wisk roboczych_ nie miał tym ra-
zem tyle pracy, co poprzednio,
Jego przewodniczący stwierdza,
że najlepszą sytuację obserwuję
się -tam, gdzie działają aktyw-
nie wydziałowi, społeczni insjpak
torzy pracy. Tak. jest w Wyda
le Opakowań Jednostkowych .:

w Dziale Głównego Energetyka,
gdzie Krzysztof Retmański i Hen
ryk Korus na co dzień 'wywią-
zują się ze swoich obowiązków,
zgłaszając kierownictwu propa-
zycje.zmian i usprawnień na
sianowiskach roboczych.

Podobnie odpowiedzialne trak-
„towanie własnych funkcji przez
pozostałych społecznych wydzia-
łówych inspektorów pracy, wpro-
wodziłoby zapewne bezrobocie
w szeregach zespołów «dokonu-
jących okresowych przeglądów.
Nie byłoby to jednak zjawisko
ujemne. Przeciwnie, wszyscy za-
interesowani oczek':ją takiego o-
brotu sprawy.

Andrzej Polakowski

Wizytówka

Na ścianach budynków zakła-dowych zawisły eleganckie tabli-ce - wizytówki. Napis Kieleckie
Zakłady Wyrobów Papierowychjest z reguły niepozorny. Naj-większymi literami
stołówkę zakładową.

Fot. M.

anonsuje się

Frąckowiałz

http://sbc.wbp.kielce.pl
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Czyn społeczny to nie tylko łopata i efekty
Gustownym osinobusem zajeż-

dżamy na targowisko przy ulicy
Armii Czerwonej. Jest to miej-
sce czynu społecznego naszego
zakładu na rzecz miasta. Błotni-
sty placyk, na którym stoją
zamknięte przez właścicieli bu-
dy. Jest ich 35. Wszystkie kryją
„skarby” udostępniane klientom
we wtorki i piątki. W inne: dni
strzegą ich patentowe kłódki.

Jutro będzie tu duży ruch, a
na razie cisza. Oglądamy plan
zagospodarowania terenu. Już
niedługo miejsce to będzie wy-
glądało zupełnie inaczej. Stanie
tu na utwardzonym gruncie 76
stołów. 48 będzie miało dachy.
Nasz zespół omawia plan dzia-
łania, co wygląda jak narada
sztobowo.

Nic nie poradzimy sami. Pę-
dzimy do Urzędu Miejskiego,

gdzie nie zastajemy właściwego
urzędnika. „Odbijają nas" na
wyższe piętro. Rozmowa z. refe-
rentem zakończona optymistycz-
nym „proszę do kierownika”. Po
raz trzeci opowiadamy © na-
szych trudnościach.

Kierownik nie widzi problemu.
Bierzcie dźwig i wywoźcie budy
na ul. Wojska Polskiego — mó-
wi. Dźwigu nie mamy. Nie mamy
również zezwolenia i ochrony
MO, która jest w takich wypad-
kach konieczna, bo handlarze
traktują nasze zabiegi jak za-
mach na ich mienie. Ogladamy
plik dokumentów dotyczących
targowiska. Okazuje się, że spra
wa ta ciągnie się od dawna.
Właściciele zamkniętych straga-
nów zostali poinformowani o ko
nieczności przeprowadzki.

Ekstruder ruszył

Pierwsze pięć lon wyrobów

pojechało do odbiorcy
Prawie pięć ton kartonu o

gsamaturze 315 g. powleczo-
nych zostało folią aluminiową
e grubości 0,01 mm. Wyrób po-
wędrował do wrocławskich za-
kladów „Predom-Polar”,

Proces powiekania zwany ka-
szerowoniem poiega na przy-
klejaniu do kartonu folii w wy-
sokiej temperaturze, przy uży-
eiu polietylenu.

'

Podstawowa trudność polega-
ła na braku doświadczenia ob-

4

sługi ekstrudera. Dotychczasowe
próby wykonywane były w o-
becności przedstawicieli - pro-
ducenta urządzenia, a połega-
ły wyłącznie na powiekaniu kar-
tonu polietylenem: Kaszerowanie
było dla nas eksperymeniem.
Eksperymentem dającym wspa-
niałe wyniki — dodaje mistrz
Tadeusz Smaruj. Wymaga jed-
nak surowca o najwyższej ja-
kości. Brałem udział przy mon-
tażu i rozruchu ekstrudera. Na
razie jakość wykonywanego pro-
duktu jest zadowalająca. Jednak
czas pracy niezbędny do uszła-
chetnienia pięciu ton kartonu
jest jeszcze zbyt duży. To: wy-
nik przedsięwzięcia różnych środ-
ków ostrożności oraz braku do-
świadczenia załogi. Denerwują
przerwane lub nienależycie skle-
jone wstęgi kartonu. W  wy-
padku pęknięcia wstęgi w trak-
cie powłekania, polietylen 'mo-
że dostać się na wałki. Urzą-
dzeniu grozi wówczas wielogo-
dzinny postój.

Odczuwamy również braki ka-
drowe. Jest to praca bardzo

Ż życia partii
Na terenie naszego zakizdu

można zauważyć szereg barw-
mych, interesujących piansz in-
formujących o istnieniu, dzia-
łalności i perszektywach wielu
erganizacji jak na przykład
ZMS, LOK czy Zakładowy Od-
dział Samoobrony. Wiele z nich
dotyczy organizacji partyjnej.
Wszystkie propagują, poucza-
ją i mobilizują do aktywnego
działania. ciekawa, ale dla ludzi solidnych

Powstały one w wyniku pro-|i jednocześnie... silnych. Brak
gramowej działalności Zakia-|bowiem podnośników, wózków
dowego Ośrodka Pracy Ideo-
woe-Wychowawczej, który za-
dbał także o to, aby w okresie
przed VII Ziazdem znalazły się
tak na terenie otwartym, jak i
w halach hasła czy plakaty ©

tematyce przedzjazdowej.

itp — kończy mój rozmówca.
Pierwsza partia uszlachetnio-

nego kartonu powędrowała do
zleceniodawcy. Ekstruder naresz-

cie ruszył. To gwarancja poka-
zania się na rynku nowych, a-
trakcyjnych opakowań:

s Jerzy Nowiński(kg)

cze

niczej i komisji rozjemczej.

rencję Miejską PZPR.

Tow. Jerzy Cheba w KZWP procuje od początku istnienia
zakładu, jako ślusarz — brygadzista w warsztacie mechanicz-
nym. Nie jest to pierwsza jego praca. Ma bowiem za sobą
ponad dwudziestoletni staż. Jest przy tym aktywnym działa-

m społecznym i partyjnym. W porzednim zakładzie peł-
ni! funkcję H sekretarza POP i ciłonka KM PZPR, wiceprze-
wodniczącego rady nadzorczej i członka
Wojewódzkiego Związku Spółdzielczości Pracy.

Delegat na Kónierencję Miejską PZPR

Zamiłowanie do pracy społecznej pozostało.
cownik naszego zakładu znany jest nie tylko
fachowiec cie takie aktywista partyjny i związkowy. Zauła-
nie jakim darzą go współpracownicy
steowa na stanowisku pracy, zadecydowały, że Jerzy Cheba
wybrany został Ii sekretarzem POP, członkiem Rody Robot-

Na ostatnim zebraniu POP członkowie
nizacji partyjnej powierzyli mu funkcję delegata na Konfe-

Zaczęły się odwołania do U-
rzędu. Wojewódzkiego, a gdy: i

te nie pomogły, do Ministerstwa
Gospodarki Terenowej i Ochro-
ny Środowiska. Decyzja Urzędu
Miejskiego pozostała nie zmie-
niona. Jest już prawomocna.
Jednak pisemnej zgody na wy-
burzenie nie możemy dostać.
Jest dzisiaj czwartek — „dzień na-
rad. Kierownik obiecuje załat-
wić sprawę z prezydentem. Po-
zostaje zadecydować kto będzie
„głównym wyburzaczem”. Poda+
jemy nazwisko szefa zespołu.
Ma już dużo funkcji więc i z tą
sobie poradzi. Proszę zadzwo-
nić o 11. Będę wtedy wiedział
co i jak — słyszymy wychodząe
z pokoju.

Wracamy na plac targowy, a
potem do zakładu. Wysiadając
z osinobusu widzimy krzątają-
cych się kierowców. Przyjechał
samochód, którym przewieziony
ma być spychacz. Kierowca nie
wie jak wjechać spychaczem na
przyczepę. Nigdy tego nie ro-
biłem — tłumaczy. Sugerujemy
najprostsze rozwiązanie. Można
spychaczem wykopać rów. Do
rowu wsławi się przyczepę i

spychacz na nią wjedzie bez
przeszkód.

Jakoś się udało. Do wieczora
spychacz równał miejsca między
straganami. Robota zaczęła się
na dobre.

Julian Kowalski
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W tym roku — pięć akcji
zbiorowego oddawania krwi

= SOSAE

Zbigniew Wałeerz otrzymuje brązową odznakę Honorowtt

Dawcy Krwi z rąk przedstawicielki ZX PCE Stanisławy
czyk, Fot, M. Frącx

Od marca działa w naszym zakładzie Klub Hono

Dawców Krwi. lego członkowie już pieć razy zorgon
akcję zbiorowego oddania krwi. Chorzy otrzymali 7C

tego cennego, niezostąpionego leku.
Dwunastoosobowa grupa honorowych cawców krwi 70m

nizowana została przez Aleksandra Mrozowskiego i

wa Matlaka, którzy somi mają na swym koncie po
oddanej honorowo krwi. Zarząd Wojewódzki PCK wyst

nadanie im tytulów „Zasłużonych Honorowych Dawców K

17 poździernika odbyła się w klubie kultury KZWP

uroczystość. Sekretorz Zorządu Miejskiego PCK Sian

Miszczyk wręczyła członkom klubu brazowe, srebrne
|

odznaki Honorowego Dawcy Krwi. Złotą otrzymał|W

Matlek, srebrna — Ryszard Hennig, brazowe —

Wałcerz i Stanisław Nowak. Ukonstytuował się także

Sk Przewodniczącym został wybrany Aleksander Mror

ski.

Załoga KZWP w konkursie
ę

Nas także siać na lepiej i wie
Trwa konkurs CRZZ, Mini-

sterstwa Nauki, Szkolnictwa
Wyższego 'i Techniki oraz re-
dakcji „Głosu Pracy” i „Ex-
presu Wieczornego” pod naz-
wą „Stać nas na lepiej i wię-
cej”. Przedmiotem konkursu
są rozwiązania organizacyjne,
techniczne i ekonomiczne za-
stosowane w produkcji w iym
roku. Są to wszystkie te
innowacje, które przynoszą
wdrażanie nowoczesnych tech-
nołogiij, konstrukcji metod
pracy, wydatną poprawę ja-
kośći,.ponadplanowy wzrost
produkcji, oszczędność mater-
iałów, surowców i energii,
wzrost wydajności pracy, po-
prawę stanu bezpieczeństwa,
warunków pracy i warunków
socjalno-bytowych załóg.

Załoga Kieleckich Zakła-
dów Wyrobów Papierowych
przystąpiła do konkursu, du-

rady nadzorczej

Jako
jako

pra-
dobry

i przełożeni orez po-

zakładowej orga-

jąc wyraz zrozumienia jego
głównego celu. Jest to szeze-
gólnie istotne -właśnie teraz,
przed VII Zjazdem PZPR, ja-
ko akcent prakty =5o po-
parcia dla polityki partii,
twórczego zaangażowama wW

przyspieszaniu społeczno-8
podarczego rozwoju kraju i

poprawy warunków życia lu-
dzi pracy.

W treści deklaracji przystą-
pienia do konkursu czytany
między innymi: Naszym
przedsięwzięciem tecianicz -

no-ekonomicznym w 1975 ro-
ku jeśt zastesowanie papieru
podlożowego produkcji kraje-
wej do wyrobu papierów bez-
kalkowych typu „de”: Zastą-
pienie w tym reku importu
266 ten papieru podleżowego
papierem produkcji krajowej
winno przynieść efekty wyne-
szące 3 min zł. obiezewych tj
209 tys.. zł. dewizowych

Zastąpienie importu 2388 ten
papieru podłożowego papic-
rem produkcji krajewej przy-
nieść pewinno decelewo 39
min zł (2,6 min zł. dewize-
wych).

Fonadto załoga Zakladów
podjęła zobowiązanie WyYPro-
dukowania w rcku kiezącym
dodatkowych epazkowań z
tektury falistej wartości 20
min złotych.

Tyle pismo skierowane do
Zarządu Głównes Związku
Zawcdowego Chemików. Osta-
tnie deklaracje pracowników
KZWP wskazują na to. że
zobowiązania te będą znacznie
przekroczone. Tym samym
rosną szanse przedsiębiorstwa

cie dobrego miejsca we
współzawodnietwie konkursu
„Stać nas na lepiej i więcej”

Termin nadsyłania informa-
cii o wynikach realizacj: prac
zgłoszonych na konkurs upły-

wa 5 stycznia 1976

ny dokona Zarząc
Związku Zawciowv
ków .wraz Zz
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Nieprzydatne hydranty © Na razie
tylko jeden zbiornik €$© Marzenia

o beczkowozie

przyszłym roku radykalna poprawa
zpieczenia przeciwpożarowego
WP są przedsiębior- jęłyby tyle czasu, że ogień zdą-

żypy rozprzesirzenić się na cały
obiekt.

b

Po prostu niezbędny jest becz-
kowóz umożliwiający sprawne
przeprowadzenie akcji. Niesiety
cysponujemy tylko „żukiem”,
tóry traktowany jest w pożamic-

twie. jaxo jednosika pomocnicza.
Oczywiście zakład wysiąpi do
Zjednoczenia z prośbą o  przy-
dział beczkowozu: Zachodzi tyl-
ko pytonie — czy nie dało się
tego zrobić wcześniej?

Doroia Barwik

Gimnastyka korekcyjna

dla naszych dzieci
Wody postowy u dzi>ci, to jawie

sko coraz częściej społykone i borciezo
niepokojące. Najskuteczniejszym na
nie „lekarstwem” jest specjolny ukled
ćwiczeń zwany „gmnostyxą  korek-
cyjne”.

Niedawno wodzi! się projekt wiwo-
rzenia sekcji gi mnostyki ko ricyjnci
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Przedstawiciel wykonawcyjest dobrej myśli
chociaż na placu budowy pusto

remonf
Wypodek kolejowy w zakladzie

wiąże się z uszkodzeniem bardzo
cennego sprzętu, przerwą w
funkcjonowaniu transportu na
dłuższy okres czasu. Przynosi więc
z reguły ogromne straty.  Oczy-
wistym obowiązkiem służby trans-

b
zostanieżarnych. Jednocześnie

tu zatrudnionych 25 pań. Czyn-
mości jakie będą wykonywały
nie wymagają większego wysil-
ku. Fołegać będą głównie na
sęcznym klejeniu torebek (odpa-
dów produkcji z P-3), a takie
na klejeniu niektórych produk-
łów z Wydziału Opakowań Jed-
nostkowych. Praca kobiet ciężar-
nych zadecyduje o zmniejszeniu
ilości odpadów produkcyjnych,
a co za tym idzie o oszczędno-
ści cennego surowca.

Pomieszczenie przeznaczone
na stanowiska pracy chronione:
otrzyma specjalną dekoracją wy
konaną przez zakładowego pla-
styka. Będą tam akwaria, fote-
le i stoliki, a więc warunki po-
zwałające na chwilę odpoczyn-
ku i relaksu. (ch)

Wtym roku ma być zakończon
bocznicy kolejowej
portowej jest usuwanie na bieżą-
co wszelkich zauważonych uste-
tek, które potęgują zagrożenie
wypadkowe, Tak, cale...

Do tradycji należy niestety, że
kożda inwestycja zaczyna się od
długiego i żmudnego poszukiwa-
naj wykonawcy. W przypadku re-
montu naszej bocznicy kolejowej

"było podobnie, a czas nagli.
Kielecka Spółdzielnia|Pracy

Robót Budowlanych, Drogowych i

Kolejowych podjęła się wykona-
nia remontu, z zastrzeżeniem, że,
część robót wykona zlecenio-
dawca we własnym zokresie.
Trudnym do zrealizowania przez
KZWP punktem umowy jest za-
bezpieczen'e 600 ton tłucznia oroz
dostarczenie piasku.

Umowa z PKS przewiduje, że
tłuczeń będzie transportowony w
ramach posiadanych przez. to
przeźsiębiorstwo luzów. Wiado-
mo jedna, że zamówienia na u-
ługi PKS kilkakrotnie przewyższa.
ja możliwości przewozowe tej in-
stytucji. Dlatego tłuczeń no re-
mont bocznicy otrzymujemy nie-
regularnie i z opóźnieniem.

Możliwości transportowe noa-
szeco zakładu są także ogroni-
czone, Pracownicy Głównego Me-
chenika (odpowiedzialni za
sprawne przeprowadzenie ramon-

tu) usiłowali sprowodzić mote-
riał|środkami tronsodrtowymi
PKP. Próby te jednak nie. powio-
dłv się.

Odcinek toru wymagający re-
montu wynosi 3905 m. No tej
długości należy podnieść tor o
około 5 cm, a także wykonać im-

ne prace związcne głównie z od-

Wprowadzony niedawno system
zegarowej kontroli czasu prazy
w naszym zakładzie nie zawsze
przymosi zamierzone efekty. Jesi
to cvpinia. wislu pracowników,
którzy narzekają na niepunktucł
ność zegorów, tłok przy goblo-
toch z kartomni w godzinach szczy-
tu sp.

Zegor, którego  „przepusio-
wość” wynosi 150 „cdbić”” na go-
dzinę, musi w „godzinach szczy-
tu'* „przyjać” 300, a nawet 400
kast. Powoduje to częsie owarie
i szybkie zużywanie się precyzyj-
nych części. Sytuację pogorszoją
złej jakości karty (za sztywne i no
ogół żłe przycięte).

: zające. W przypad- dia dzieci przcowników naszego 10-
Chu pożacu

,
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najpóźniej do 60 dni od rozpoczęcia
roku. W tym przypadku ubezpieczenie
obejmuje okres czesu od chwili rozpo-

cięcia nauki. Nie zachowanie tego ter-
minu poweduje, że odpowiedziolność
PZU rozpoczyna się dopiero od nosięp-

nego dnia po złożeniu wniosków i prze-
kazoniu siłodek.

Dodoć należy, że Państwowy Zakłod
Ubezpieczeń chcąc przyjść z wydotniej-
szą pomocą materiolną poszkodowonym
i ich rodzinom, wprowadził zmianę wo-
runków ubezpieczenia młodzieży, pod-
wyższojąc znacznie sumy ubezpieczenia.

Przy trwałym  inwalidziwie. i utrocie
zdrowia do 39 procent, jednorozowe
świodczenie wynosi 250 zł za kożdy
procent. Przy irwolym inwolidztwie (u-
tata powyżej 43 prosz. zdrowia), PZU
wypłoca kwartalnie rentę w wysokos-
ci 20 zł za każdy procent inwalidziwa,
Noleży także dodoć, że PZU zwraco
koszty poniesione przez ubezpieczone-
eo, związone z długotrwałym. lecze-
niem. Skłocdka u'ezpieczeniowa dla mło-
dzieży wynosi 35 zł, o wpłaty przyjmo-
wone sq we wszystkich szkołach.

ywo

jak skonirewować punkiualność

prZy pomocy nięspeawnych zecarów?
niu ich na poszczególnych wy-
działach. Trudność polego jed-
nei na tym, że Łódzkie Przedsię-
biorstwa Robót Telekomunikacyj-
nych, które. zajmuje się zokło-
doniem sieci przewodów, nie mo
po prostu kabli.

Kierownik Działu Głównego
Energeiyka inż. Jerzy Mocerski
twierdzi, iż jego procowncy "mo-
gi'by już teraz zalnstolowoć ze-
gawy przynajmniej tom, gdzie są
doprowadzone przewody tm. w
Wydziale P-1 i biurowcu.

(bar)

wodnieniem terenu, naprawę
ramp itp.

Umowa z wykonawca przewi-
dywała rozpoczęcie co .ziem-
nych 2 maja. Do lipca nikt jed-
nak nie pojowił się na placu
budowy. „Mamy ogromne trud.
ności kadrowe” — mówi przedsia-
wiciel  wykonowcy J. Zołiński,
„Nie wspominom tu nawet 9
snecjalistach z zakresu budow.
nictwa kolejowego, ale o pracow-
nikach. do robót ziemnych, czy
załadunkowych. Radzimy sobie,

zalrudniając na pół etatu .pra-
cowników PKP. Pomimo trudneści
kadrowych i opóźnienia prac w
stosunku do harmonogramu, re-
mont bocznicy zakończymy w
grudniu tj. w terminie ustalonym
w umowie”,

remontu kopitalne-
jowych nalsży po-

myśleć o nowym oznakowaniu
rozjazdów no terenie zakładu.
Niektóre znaki sa uszkodzena,
niewidoczne, a w kilku miejscach
po prostu ich brakuje,

Czeslaw Chałat

go torów ko!

Telefon 77
Dzwonię w imieniu kilku os którym

dobrze dały się we znaki klopoty z u-
zyskaniem aporatu telefon cznego lub
połączeń z innymi obonenicmi z tere-
nu zokładu. Sytuacja w dziedzinie te-
lekomunikacji jest powoźna.
cownicy Straży Pożarnej, przyzokładowej
przychodni i innych plocowek odcziwa-
łą ją podobnie jak my, w Wydziaie
Popierów Bezkalkowych. Kiedy stan ten
ulegnie rodykalnej poprow +?

Mgr ini. Czesław Karolczyk — Głów.
ny Specjalista ds. Inwestycji, = Już w
pizyszłym roku problem ten powinica
przesteć nas obsorbować Przybędzie
sto dodatkowych numerów elefanicz-
nych, które otrzymają ws zaintere
sowoni. W tym somym uzupok
niona zostanie instalłocja te'fonicmne
sygnolizacyjno. Łódzkie Przedsiębiorstw
Robót Telekomunikocyjnychi poprowcech
sieć kabli telefonicznych, rozzłoszenie
wych itp. na teren całego przedsiębia
stwo.

Tak wiec do końca 1975 roku tąc
ność telefoniczna w KZWP nie będzi
zapewne budzić zośtrzeżeć, a Brogra
Rozgłośni Zaladowej odbierany: będzi
nawet w nojdolszych zakątaoch przes
siębiorstwo.

Rozpoczyna się budowa hotelu
na 214 miejsc noclegowych

Już w tym roku rozpoczną się pierwsze roboty ziemne po-
przedzojące budowę hotelu pracowniczego KZWP. Dwupiętro-
wy budynek stanie po południowej stronie przedsiębiorstwa w
pobliżu stołówki. Będzie posiadał 214 miejsc noclegowych, świe-
tlicę, czytelnię i szereg innych pomieszczeń o wysokim standar-
dzie.

Biuro Frojektów Przemysłu Papierniczego w Łodzi wprowadza
teraz poprawki do dokumentacji.
bowiem częściowe wykorzystanie konstrukcji

Pierwotnie projekt zakładał
prełabrykowanych,

a w nowej wersji coły hotelowiec wybudowany ma być z tagorodzoju elementów.
Kieleckie Przedsiębiorstwo Budownictwo Przemysłowego orze.koże obiekt w stanie surowym. Wykończeniem wnelz, ultada-

niem tynku, wykonywaniem instalacji wocno-kanolizacyjnej itp
zajmie się nosz Samodzielny Oddział Wykonawstwa inwestycji,biotel ma być oddany do użytku w l kwartale 1977 roku.

(apo)

http://sbc.wbp.kielce.pl
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Krogosyenieetylko dla zmotoryzowanych -

Mamy w fabryce kilkudziesię-
ciu właścicieli samochodów o-
sobowych. Niektórzy jak mgr
Karol  Ryczel próbowali już
swych sił biorąc- udział w raj-
aach i próbach sprawnościo-
wych. .Inni także myślą zapew-
ne o podnoszeniu wiasnych u-
miejeiności prowadzenia pojaz-

au badź udziale w różnych im-
prezacn.

Tego rodzaju atrakcje oraz
wieie innych udogodnień  gwa-
rantuie członkowstwo Automobil-
klubu Kieleckiego. Krystyna Za-
pała, która zajmuje się w za-
kiadzie.organizacją wypoczynku
żurystyki i sportu zaproponowa-
ła utworzenie u nas koła auto-
mobilklubu; :

pytanie skad wywodzi sięNa
jej zainteresowanie tą: sorawą
odpowiada .po prostu. — Praco-
wołam w spółdzielni mieszka-
niowej „Armatury”. Biuro mie-
ści się w sąsiedztwie  Automo-
bilklubu Kieleckiego. Okazało
się, że momy wspólne zaintere-
sowania — -mieszkania i samo-
chody.

Pani Krystyna roztacza przede
mną wspaniałą wizję udogod-
nień i korzyści, jakie daje przy-
należność do tej organizacji.
Bezpłatna, pomoc drogowa, ho-

ak!

i Kiermasz odzieży

i obuwia. zimowego
Jak już informowaliśmy, redakcja

,„G osu Papiernike” i Rozgiośnia Za-
kładowo w porozumieniu z PFrzed-
siąbiorstwem Tekstylno - Odzieżo-
wym „Oter” w Kielcach orga-
nizusz kiermeosz ,,„Otex””. Będzie to
impreze trwająca 3 dni — 25, 26 i 27
U'stonoda. W seli Zakłodow=go Kiubu
Kultury „,Otex”” będzie eksponował
swoje towory, re szczególnym uw-
zgładnieniem modnej odzieży je-
sienno-rimowej orcz obuwia. Przez
cały czas trwania kiermaszu pro-
wsjzona bedsie sorzedaż ekspo.
nowanych artykułów.

STIWCZE! SWZN HSDME NICTZ ACH... MAT

lowanie, porady z zakresu eks-
płoatacji, karnety>na' campingi
za granicą, ulgowe usługi w
stacjach Polskiego Związku Mo-
torowego, korzystanie z parkin-
gów strzeżonych oraz ulgowe ;j

szkolenie na prawo jazdy to tyl i
ko niektóre korzyści i

KRAŃCE PE TACE

kiBOO. BIZ.
Czy powstanie więc w. . zakia-

dzie takie koło?:Zależy. to .od'
zainteresowania właścicieli po-
jazdów- ale nie*tylko, * bowiem
należeć do organizacji może
każdy pracownik.

Andrzej Polakowsii

Prapremiera filmu „Doktor Judym”

Konierencja prasowa
Uroczystości związane z Ro-

kiem Żeromskiego na Kielec-
czyżnie. wkraczają w kulmine-
cyjną fazę! 17- października od-
była się w Kielcach prapremie-
ra filmu „Doktor Judym”, ©-
partego- na powieści Stefana
Żeromskiego „Ludzie bezdom-
ni”. :

Seans poprzedziła konferencja
prasowa z udzieżam reżysera
Włodzimierza „Haupe, aktorów
Hanny Skarżanki i Henryka

kierowane do
Haupe doty-

Baka. Pytania
twórcy filmu WŁ
czyły głównie motywów, 'kió-
rymi kierował się kreśląc, W
taki a nie inny sposób syiwet-
kę głównego bohatera powieści
„Ludzie bezdomni”

„W filmie tym chciałem. po-
kazać to, co można wyczytać W

podtekście powieści” — oświad-
czył WŁ  Haupze. Na
nie widzimy”? jedynie
utworu — jeden. z jego
wątków. Oryg:nalne spojrzenie
reżysera na. rolę tytułowego
bonatera oraz ciekawa kr"eacja
stworzona przez Jana Engler-
ta; właściwie wprowadza widza
w atmosferę okresu, kiedy two-
rzył Żeromski. Ukazuje bohate-
ra _.usiłujacego samotnie wal-
czyć ze złem. Film, w przeci-
wieństwie do powieści, kończy
się. akcentem cptymistycznym
a brak napisu „koniec” (jak
sugeruje sam reżyser) „oznacza,że bohater nie przegrał.

'7musza to niejako widza do
zastanowienia się nad kierun-

„Głos Papiernika”

wyłącznie w drodze prenumeraty
Zbliża się koniec roku. Na-

Jeży pomyśleć o prenumera
„Głosu Papiernika” na Tck
następny, bo tylko w ten
sposób można zapewnić sobie
systematyczne otrzymywanie
gazety

Każdy, kto będzie chciał
otrzymać w p: "zyszłym rok

. 24 numery osu Papier: i-
ka" powinien już w listopa-
dzie br. wiasnoręcznym pod-
pisem. wyrazić zgodę na je-
xlmorazowe potrącenie ze” sty-
czniowych poborów kwoty

"12 zł, stanowiącej wys okość
zocznej prenumeraty. Jaż w
najpiiższym czasie w każdym
wydziale znajdować się będą
w tym celu specjalnie .przy-
gośowane Hsty - deklaracj
gdzie należy składać podovi sy.

*mują się kolporterzy w;

łowi, którymi są: w Wydz
P-1 Maria Szwed,w P-2 iy-
srard Hennig, w P-3 Grażyna
Ślusarczyk, w P-4 Elżbieta
Kaczorowska, w SOWI Mirv-

sławą Kosmala, w wars ie
mechanicznym i magazyn'e
technicznym Elżbieta Kozu-
bek w Wydziale Transportu
'Alicja Sapa, w Dziale Głów-
nego Energetyka Emilia Zapa-
ła, w biurowcu i w bud:

można otrzymać

przychodni Mariusz  Biloński.
Wszystkie te osoby zajmować
się będą nie tylko prenumera-
tą i kojportażem gazety
ale. również sondażem opinii
czytelników na temat treści
i poziomu gazety (uwagi kry-
tyczne, propozycje). Ułatwi to
w dużym stopniu pracę zespo-

_ udaną ekranizacją

łu redakcyjnego.

"odka PIES

s 1 . ś
|

z udziałem reżysera
kiem dalszego działania jaki
wybrał doktor Judym.

„Doktor Judym” jest baśdzo
irudnego i

dyskusyjnego
„Ludzie bezdomni”.

watku powisści
(raf)

Udana

% : sKolana non zz| Najmłodsza generacja pań prze-
ię me

t nie mniej inicjatywy niż Komisja Ko-
* biet Pracujących, która imprezę w

Cedzynie przygotowała i przeprowa-
£ dziła.

mae

Fot. M. Frąckowiak if

|k a

impreza w Ced:z

Komisja Kobiet
zorganizowała .21_w

sko nad zalewem w

dia pracowników i ich

Były konkursy i zabaw
kim bardzo smakowaiy
ne nad płomieniem kie

cebulka.
Starsze dzieci wraz!

mi brały udział w

najmłodsze tańcz
wierszyki i| r

nogrodę otrzyma
słodycze. Nagrody. to
ne ale miny dzi
trzymały, wyraża
radość i podzi

Okazuje się nie po"
szy, że Komisja Kob

cyc jest dotrym o

i co najważniejsze
przygotować imprezy, "l

gażować i zachęcić
i współpracy pracowni"
du.

Klubowi goście
ERZE... "CUMNNETY PZZNICIEszał

Z red. Ryszardem Podlewskim rozmawia nasz rej

Prezenterem zespołu „Aria-
nie”, który niedawno koncer-
tował w Zakładowym Klubie
Kultury, był redaktor Polskie-
go Radia w Kielcach Ryszard
Podlewski. Przed spaktakiem
rozmawiam zred. Podlewskim
na temat pracy Rozgłośni Kia-
leckiej oraz prezentowanego
zespołu.

Nocne programy trensmitowa-
ne w programie pierwszym, a
przygotowywane przez pana, cie-

szą się ogromną popularnością...
Otrzymuję od słuchaczy wieie

listów. W tym także od Polaków
mieszkających za granicą. Sq to
bardzo miłe dowody, że program
słowno-muzyczny, który przygoto-
wuję cieszy się uznaniem.

Wśród listów adresowanych do
mnie, wiele jest pisanych w irak-

cie odbierania programu. Otrzy-
małem kiedyś kartkę od maszyni-
sty .elektrowozu, który prowadząc
skład słuchał programu nocnego.
Oczywiście tego typu „Wyczy-
nów” nie pochwalam.

Inny charakter mają listy, któ-
ra otrzymuję od kierowców, bo-
wiem często włączamy się do róż
nych akcji związanych z bzzpie-
czeństwem ruchu, prowadzonych
przez redakcję Polskiego Radia
w Katowicach. Są 'to zazwyczaj
pytania dotyczące techniki jazdy,
bazpiecznego poruszania się po
jezdni ito.

Prowadzi pan od dawna kon-
ceriy „Arian”. Co zdecydowało,
że zdobyli sobie tak liczną grupę
sympatyków?

„Arianie” są niewatpliwie naj-
lepszym zespołem łego typu w
Kielcach. Staronne -opracowoni:a
muzyczne wykonywanych piose-
nek, współpraca. z dobrymi auto-

Fajrant
Przeciątna  łabryczna mysz

załrudniona w naszym przemy-
śle wykazuje nieprzeciętne zain-
teresowania nową techniką. O-
statnio odbyła się mysia degu-
stacja diatypu, a ściślej ślicz-
nych kolorowych kabelków, któ-
rymi elektryczność spływała do
tego urządzenia.

Diatyp służyć miał do łote-
arafowania składu, a posłużył
do>konsumpcji. Różnobarwne
przewody zamienione zostały
przez gryzonia na jednobarwne
bobki, pozostawione na miejs-
cu, jako dowód zaangżowania
w sprawę nowatorskich rozwia-
zań urzadzeń

—
przemysłowych.

Po zainteresowaniu pracowników
tym samym problemem nie ma
śladu.

Zachodzi podejrzenie, że sq to
równie głodne myszy, jak te,
które zjadły uprzednio kable
zasilacza w radioli. Współczes-
na mysz przemysłowa nie od-
czuwa bowiem żadnego respak-
tu wobec środków propagand2-

| Degustacja
| diatypu
wych i pod tym wzglądem _nie
idzie z duchem czasu, a raczej
pod prad.

W t=sj chwili nisz wiadomo
więc kto się bardziej przysłuży:
radioli, która padla w drugim
roku eksołoatacji, do czego nie
miała najmniejszego prawa. Fak-
ty są ponure. Załoga Rozgłośni
miała przyjąć sprzęt sprawny, a

przyjęła wraka, w którego wne!-
rzu zostały ślady tzw. przeróbek
w postaci złomu.

Raiola pojechała do naep:a-
wy do ZURT 8 miesięcy temu
i' do-dziś nie wróciła. Może dla-
łego, że zawiera mikser, który
stanowi niezbędny w wyposa-
żeniu Rozgłośni sprzęt. Prawie
trzy miesiące trwają już przą-
targi, kto: ma ją odebrać. Po-
dobno powinien to zrobić Głów-
ny Mechanik. Szeł TM oświod-
czył jednak, ża ma ludzi w ce-
nie po 17 zł za godzinę, któ-
rych nie wyśle, a tych, kiórych
wyślą — nie ma.

Widocznie dłatego podoba
mi się bardziej konsekwencja
myszy. Gy  zaklajstrować i

gipsem. dziurę służ:
łażenia z kancałarii
ni, mysz wcina gps i
kabelkiem

zagryza

(iks)

rami tekstów — to '*

sukcesów.
Podobno ma pan

by.
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